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Geachte leden van de Standaardisatieraad, 

Zoals reeds aangekondigd in de agenda, zal ik per 1 oktober aanstaande afscheid 
nemen van Kennisnet en daarmee ook mijn rol als coördinator van Bureau 
Edustandaard neerleggen. Het is tijd voor nieuwe avonturen! 

Bijna 18 jaar geleden trad ik in dienst bij Kennisnet. Sinds 2011, vanaf de 
oprichtingsvergadering van Edustandaard-nieuwe-stijl – voortkomend uit het ECK2-
programma voor po, vo en mbo – heb ik met veel enthousiasme de rol van coördinator 
op mij genomen. Vorig jaar, in juni 2023, mocht ik als voorzitter van de Architectuurraad 
het 10-jarig jubileum van Edustandaard vieren. Ik herinner me nog levendig de eerste 
bijeenkomsten waarin we spraken over missie, taakstellingen en ambities, en waarin we 
de basisprincipes opstelden. Dat markeerde ook mijn rol als linking pin naar de 
Standaardisatieraad, waar velen van jullie ook toen al bij betrokken waren. 

Gedurende mijn jaren bij Edustandaard heb ik met verschillende voorzitters en 
secretarissen van de Standaardisatieraad mogen samenwerken. Een belangrijk moment 
was de overdracht van de referentiearchitectuur vanuit het SION-programma, die zich 
onder de naam ROSA verder heeft ontwikkeld tot een onmisbare bovensectorale 
referentie. In 2016 was ik betrokken bij de ontwikkeling van de ROSA-scan, in eerste 
instantie bedoeld om de vergaderingen van de Architectuurraad te structureren. Deze 
architectuurscan is inmiddels is uitgegroeid tot een onomstreden instrument om de 
kwaliteit van digitale innovaties in het onderwijs te ondersteunen. De legendarische 
UWLR-afspraak sinds 2012 die de aanleiding vormde voor de AMIGO-aanpak. Grote 
afspraken van meer recenter datum zoals OOAPI, MBO OKE, metadatamodel 
Edubadges, Edu-V afsprakenstelsel die veel (zullen) betekenen voor het onderwijs. 

Recent is de positionering en het belang van Edustandaard verder aangescherpt in de 
befaamde notitie ‘Spade dieper’ van de Informatiekamer . Vanuit die positionering is ook 
een samenwerkingsovereenkomst gesloten met Edu-V en wordt er nauw samengewerkt 
met de sectorpartners en de andere Groeifondsprogramma’s om samenhang, 
samenwerking en hergebruik te bevorderen. Binnenkort vindt de 3de Architectuurdag 
plaats met maar liefst 8 Groeifondsprogramma’s met in totaal ruim meer dan 1 miljard 
euro aan innovatie-/transformatiegelden. 

In 2024 is Edustandaard uitgegroeid tot een bloeiende organisatie met vijf 
Edustandaard-werkgroepen en ruim 15 gelieerde werkgroepen, Zonder formele 
juridische rechtsvorm, maar met een heldere organisatiestructuur gebaseerd 



op  uitgangspunten en werkafspraken gedragen door alle ketenpartners, po t/m ho. 
Edustandaard gaat in de kern over publiek en privaat samenwerken, kennis delen, 
samen de beste toekomstvaste oplossingen zoeken voor het onderwijs en de meer dan 3 
miljoen leerlingen en de studenten. Er is geen  leuker domein om voor te mogen werken, 
met 4 onderwijssectoren met elk hun eigen dynamiek, focus, uitdagingen en 
scheppingskracht. En met grondwetsartikel 23 (‘onderwijsvrijheid’)  dat naar de aard 
veel extra uitdagingen (vooral op de semantische laag) geeft die op ‘harde’ wetgeving 
gebaseerde ketens niet kennen. 

Ik wil graag alle leden van de Standaardisatieraad, de Architectuurraad en andere 
betrokkenen bedanken voor de jarenlange, fijne en constructieve samenwerking. In het 
bijzonder wil ik Jos van de Arend noemen, collega van het eerste uur; Brian Dommisse, 
onontbeerlijk voor de Edustandaard-organisatie als trekker van het ROSA beheerteam, 
vele werkgroepen en gelouterd adviseur die weet hoe de hazen lopen; Ijsbrand Buys 
Ballot, uw zeer gewaardeerde secretaris; Remco de Boer, onvolprezen architect achter 
oa. de ROSA; Bram Gaakeer, steun en toeverlaat vanuit OCW; en natuurlijk Marianne 
Mulder, die als steunpilaar altijd beschikbaar was om te sparren en samen met haar 
evenknie bij SURF heeft gezorgd dat Edustandaard kon draaien zoals het draait – op een 
hele respectvolle, aangename manier. 

Ik wens Edustandaard een schitterende toekomst toe en hoop dat iedereen zich blijft 
realiseren hoe bijzonder de bovensectorale samenwerking is die we hebben 
opgebouwd. Daar kan menig ander domein nog een puntje aan zuigen! 

Keep up the good work! 

Met vriendelijke groet, 
Henk Nijstad 

 

                   

 


